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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2023. január 26. napján 8 órakor 

megtartott közmeghallgatásán a Városháza Dísztermében.  

 

Jelen vannak:  

1. dr. Molnár Attila, polgármester 

2. Czita János, alpolgármester 

3. Dombay Gábor, képviselő 

4. dr. Nemes Andrea, képviselő 

5. Hajnal Dóra, képviselő 

6. Horváth Zsolt, képviselő 

7. Szabó István, képviselő 

8. Szalai Noel, képviselő 

9. Takács József, képviselő 

10. Vajda Bence, képviselő 

 

Meghívottként jelen vannak: 

 Turi Bálint, alpolgármester 

 dr. Baksa-Ströcker Renáta, jegyző 

 Nagyné Varga Judit, aljegyző 

 Molnárné dr. Taár Izabella, a Komáromi Járási Hivatal vezetője 

 valamint a csatolt jelenléti ív alapján résztvevők 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. Külön köszönti 

Molnárné dr. Taár Izabellát a Komáromi Járási Hivatal vezetőjét. Megállapítja, hogy a 

Képviselő-testület határozatképes, jelen van 10 fő képviselő, a közmeghallgatásról hiányzik 

Benedek-Nagy Nikolett képviselő és dr. Kreft-Horváth Loránd alpolgármester, akik korábban 

jelezték, hogy nem tudnak részt venni a közmeghallgatáson. Ezt követően a polgármester 

megnyitja a közmeghallgatást, köszönti az érdeklődő állampolgárokat. Kéri a Képviselő-testület 

tagjait, hogy szavazzanak a KP/1-1/2023. iktatószámú meghívóban szereplő napirendek 

elfogadásáról. 

 

A döntéshozatalban 10 képviselő vesz részt. Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

10 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testületének 1/2023. (I.26.) határozata: 
 

Komárom Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2023. január 26-i közmeghallgatása 

napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 

 
 

1. Tájékoztató Komárom Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési 

rendeletének tervezetéről 
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2. Lakosság helyi közügyeket érintő kérdései és javaslatai  

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  dr. Molnár Attila polgármester 

 

NAPIRENDEK: 

 

1. Tájékoztató Komárom Város Önkormányzata 2023. évi költségvetési rendeletének 

tervezetéről 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy az idei esztendőben is egy széles körű 

egyeztetés előzte meg a költségvetés benyújtását. Nagyon nehéz esztendő elé néz Komárom 

városa, ez látható a számokból is, a jelentősen megnövekedtek a rezsiköltségek plusz 2 milliárd 

forint kiadást jelentenek a városnak. Két lehetőség volt, hogy ezt a plusz kiadást fedezni tudja 

városunk, az egyik új adók bevezetése és a jelenlegi adók megemelése lett volna, de Komárom 

városa inkább a gazdaság fejlesztésének irányába próbál elmozdulni. Fontos, hogy a város 

intézményei, iskolák, óvodák, bölcsődék működtetése zökkenőmentes legyen. Továbbá fontos a 

meglévő kedvezményrendszer megvédése, mint például a 70 év felettiek ingyenes 

szemétszállítása, a kelengye pénz, az első házasok támogatása, a fiatalok lakáshoz jutásának 

támogatása, az ingyenes közétkeztetés az óvodákban, bölcsődékben. Elmondja még, hogy a 

munkahelyek megőrzése az egyik legfontosabb cél, közel ezer ember dolgozik önkormányzati 

intézményeknél vagy az önkormányzati cégeknél. Öt pontos intézkedési csomaggal segíti az 

Önkormányzat Komárom város lakosságát és a kisvállalkozásokat. Az első, hogy nem kell fizetni 

idegenforgalmi adót a városban a turizmus segítése érdekében. A második, hogy az iskolás 

gyermekek esetében a szülőknek továbbra is havi 9000 Ft körüli összeget kell fizetni, míg egy 

gyermek havi étkezése körülbelül 30.000 Ft-ba kerül az Önkormányzatnak, a két összeg közötti 

különbözetet az Önkormányzat átvállalja. A harmadik, hogy az iparűzési adómentesség mértéke 

1.750.000 Ft-ra emelkedett a 2023-as évben, amely elsősorban a mikro- és kisvállalkozásokat 

segíti abban a tekintetben, hogy 1.750.000 Ft árbevételig nem kell egyáltalán iparűzési adót 

fizetni. A negyedik, hogy a garázsadó eltörlése hatályban marad 2023. évben is. Az ötödik, hogy 

a vendéglátó üzletek a teraszok után fizetendő közterülethasználati díjfizetés alól mentesítést 

kapnak a 2023. évre vonatkozóan is. Mind az öt felsorolt kedvezményt tartalmazza a 

költségvetés. A költségvetés számaiban látható, hogy az Önkormányzat szempontjából nem 

hasznosítható ingatlanok értékesítésre kerülnek, ezzel a bevételi oldalon egyensúlyt teremtve. 

Továbbá elmondja még, hogy egy korábbi Képviselő-testületi döntés alapján az Ipari Park 

területe bővült, ezzel is lehetőséget nyújtva az új befektetők megjelenéshez. Jelenleg egyetlen 

gazdasági társasággal sem tárgyal Komárom városa, de a gazdaság fejlesztése szempontjából 

nagyon fontos lenne, hogy új beruházók érkeznének a városba, ami új munkahelyeket teremt, 

plusz helyi adóbevételt jelent a városnak, ez a túlélés záloga.  

 

2. Lakosság helyi közügyeket érintő kérdései és javaslatai  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: A tájékoztatót követően lehetőséget biztosít a 

megjelenteknek, hogy közérdekű kérdéseiket, javaslataikat megtegyék. Megadja a szót Kovács 

Ferencné komáromi lakosnak. 

 

Kovács Ferencné, Komárom Mártírok útja 101.: Elmondja, hogy a Szamos utcától a szőnyi 

vasúti átjáróig a Mártírok útja páratlan oldalán rossz minőségű a járda. A járda 1970-ben 

készült. Az út másik oldalán felújított járda van, és a vasúti átjáró után a szőnyi városrészben is 
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mindkét oldalon felújított járda van. Megkérdezi, hogy ennek a járdarésznek a felújítását 

tervezi-e a város? Megköszöni a szót. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Tájékoztatja Kovács Ferencnét, 

hogy a járdák felújítása nem szerepel az idei évi költségvetésben, de keresi a város a pályázati 

lehetőségeket. 

 

Juhász Gáborné, Komárom: Kovács Ferencnéhez kapcsolódva elmondja, hogy Radnóti 

Miklóst idézve „Ki gépen száll fölébe, annak térkép e táj”. Elmondja még, hogy a Képviselő- 

testület több tagja nem igazából képviseli azt a terültet, amit képviselnie kellene. A 

koppánymonostori városrészen több helyen nincs, vagy csak szórványosan van közvilágítás, ha 

esik az eső a gödrök megtelnek vízzel és nem láthatóak a kátyúk. Kerékpárral nem lehet 

közlekedni. A közmeghallgatás időpontja nem megfelelő, a város lakosságának, továbbá 

nehezményezi, mint állampolgár, hogy a Polgármesterrel csak az utcán, a bejárások során tud 

találkozni a lakosság, nem hiányoznak a pogácsás, fehér asztalos kömeghallgatások, de az igen, 

hogy amikor a köz szolgái, a közt szolgálják, akkor a közt szolgálják. Nagyon sokan ebben az 

időpontban dolgoznak, ezért nem tudtak eljönni. Elmondja még, hogy a másik probléma a 

kommunikáció, nem tudja, hogy neki miért kell bejelenteni a szomszédnak, a városnak, hogy 

ablakot akar nyitni a házában, de ő nem tudhat arról, hogy a lakásától 250 méterre milyen 

építkezés folyik és annak milyen következményei lesznek. Megkérdezi, hogy lehet-e választást 

veszíteni a be nem tartott ígéretekkel? Az ígéret szerint lesz lekanyarodó sáv, de nincsen 

lekanyarodó sáv. Megkérdezi, hogy miért nem kezdődött el a lekanyarodó sáv megépítése? 

Továbbá elmondja még, hogy kevésnek tartja a kommunikációt és az őszinte beszédet. Például 

meg kell mondani, hogy kedves Kovács Ferencné nincs pénze városnak a járda felújítására, 

biztos, hogy rosszul esik azoknak, akiket ez érint, de tisztában lesznek vele mit igen és mit nem. 

Továbbá elmondja még, hogy Tatán a Fényes forrás 4 cm-t apadt ennek következtében pár év 

múlva nem lesz Fényes tanösvény, aki szeretné látni még most látogasson el oda. Az Ipari 

Parkkal kapcsolatban elmondja még, hogy Budapesten a Ferihegyi repülőtér környékén élők 

kiharcolták, hogy ingyen kicserélték az ablakukat, és kéri, hogy a koppánymonostori 

városrészben élők számára klíma berendezések telepítésének önerő részét vállalják át, hogy 

nyáron ne kelljen ablakot nyitni és akkor a zaj sem zavar senkit. A vízzel kapcsolatban 

elmondja, hogy a talajba mérgek szivárognak, amelyek a későbbiekben megbetegedéseket 

okoznak.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja arra számított, hogy Juhász Gáborné megköszöni 

az elmúlt 12 évben az Önkormányzat által nyújtott közel 65 millió Ft-os támogatást, amit az 

általa képviselt civil szervezetek kaptak. Elmondja még, a közvilágítással kapcsolatban, hogy 

az Eonnal sokszor nehéz megoldásra jutni, de a lakossági bejelentések megkönnyíthetik a hibák 

gyorsabb elhárítását. A közmeghallgatás időpontjával kapcsolatban elmondja, hogy a 

költségvetéssel kapcsolatos közmeghallgatás dátumának kihirdetésekor még nem lehetett tudni, 

hogy az akkumulátor gyárak építése miatti tiltakozás Komáromot is érinteni fogja. Tájékoztatja 

a jelenlévőket, hogy Komárom városa nem tárgyal újabb akkumulátorok gyártásával foglalkozó 

céggel, és az Ipari Park bővítésével kapcsolatos rendezési tervet egyhangúlag fogadta el a 

Képviselő-testület. Ez a bővítés egy 46 hektáros területre vonatkozik, amelynek a kiemelt 

övezetté való nyilvánítása folyamatban van, ez megkönnyítené a befektetői csoportokkal való 

tárgyalást. Jelenleg egyetlen befektetői csoport sincs, akivel bármilyen megállapodást kötött 

volna a város. Továbbá elmondja még a lekanyaródó sávval kapcsolatban, hogy van egy hat 

pontos fejlesztésből álló kormányhatározat, ennek  részét képezi a monostori sorompónál egy 

lekanyarodó sáv kialakítása, a molaji városrésznél a felüljáró építése, a puskaporosi út 

kiszélesítése, felújítása, egy új ipari parki csomópont kialakítása és a Komárom-Székesfehérvár 
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gyorsforgalmi út megépítése, valamint az elkerülő út megépítése ennek a hatpontos 

kormányhatározatnak a végrehajtása nem került felfüggesztésre. A Magyar Közútkezelő Zrt. az 

engedélyes tervek elkészítését végzi, a napokban várható egy írásos tájékoztatás az engedélyes 

tervek elkészülésének időpontjáról. Kéri a lakosságot, hogy használja az elkerülő utat, így a 

sorompó elkerülhető és 5 perc alatt be lehet jutni Komáromba.  

 

Mózes János, Komárom: Elmondja, hogy a politikától távol van, de mindig jobbra szavazott, 

de ott is vannak rossz döntések. Nagyon fontosnak tartja azt, hogy a vízzel, hogy bánunk, sokkal 

fontosabb, mint például az utak állapota, vagy hogy autóval, hogyan jutunk el Győrbe. A 

lakosságnak át kell állni a tömegközlekedésre, ez az igazi rezsicsökkentés. Az igazi probléma 

az, hogy mi történik a vízzel. Magyarországon nincs elegendő víz az öntözéshez a 

mezőgazdaságban és arra sincs szükség, hogy akkumulátorgyár épüljön, de ez a gyár már itt 

van, nem fog innen elmenni. Az akkumulátorgyárral kapcsolatos probléma, hogy minden hónap 

hétfőjén megszólal a riasztó, de a lakosság nem kapott arról tájékoztatást, hogy mit kell tenni, 

ha szerdán szólal meg a riasztó, nincs ezzel kapcsolatban semmilyen tájékoztatás. Továbbá 

megkérdezi, hogy miért jelenik meg havi rendszerességgel 8-10 mentő az Ipari Parkban? Sokat 

hallani arról, hogy a mérési eredményeket meghamisítják. Megkérdezi még, hogy tud úgy 

működni egy gyár teljes kapacitással, hogy nincs végleges engedélye, vagy hogy működhet úgy 

egy raktár, ami papíron átmeneti tárolóként van jelölve, de közben jelentős mennyiségű 

akkumulátort tárolnak benne, aminek az eloltásához komoly mennyiségű vízre lenne szükség? 

Javasolja, hogy építsenek olyan raktárat, ami légmentesen zárható. Megkérdezi még, hogy egy 

baleset esetén mennyi idő múlva lesz újra élhető a város? Továbbá megkérdezi még, hogy 

kötött-e valaki a lakosságra és a lakók ingatlanjaira biztosítást, mert ha ebben a városban 

történik valami, akkor itt mindenki földönfutó lesz. Megkérdezi még, hogy miért nincsenek a 

gyárban olyan szűrők, hogy onnan véletlenül se jöhessen ki szennyező anyag.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy ezekre a problémákra évekkel ezelőtt egy 

lakossági fórumon mindenki megnyugtató válaszokat kapott. A Katasztrófavédelem napi 

szinten ellenőrzi a helyszínen az Ipari Parki cégek működését. Komárom városában kisebb 

üzemzavaroktól eltekintve balesetmentesen üzemelnek az Ipari Park gyárai. 2023-ban az 

Európai Unióban nem is üzemelhet olyan gyár, amely miden szempontból nem biztonságos. 

Elmondja még, hogy 1998-ban érkezett városunkba a Nokia telefongyártó üzeme, ahol számos 

akkumulátort gyártottak és senkit nem zavart, valamit az Almásfüzitői Timföldgyár területén 

jelentős mennyiségű veszélyes hulladék található, ezzel szemben a komáromi akkumulátorgyár 

3 éve kisebb üzemzavaroktól eltekintve biztonságosan működik. A lakossági tájékoztató 

megtekinthető a város honlapján.  

 

Mózes János, Komárom: Az ország költségvetésével kapcsolatban kérdezi, hogy miért kap 

valaki 600 millió Ft támogatást 100 hektár földterület öntözésre és napelemmel való ellátására, 

ami sohasem térül meg, és az öntözés következtében ívóvíz készlet is csökken. Komárom város 

költségvetésével kapcsolatban megkérdezi, hogy miért van az, hogy bizonyos utak gyönyörűen 

le vannak murvázva az összes többi dűlőúton lassan már traktorral sem lehet végig menni. Azt 

kéri, hogy a városban évente kétszer tolólappal egyengessék ki a szilárd burkolattal nem 

rendelkező utakat. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Elmondja, hogy az utak 

murvázásával kapcsolatos problémákkal a lakosság Neuvirth Imrét a Komáromi Városgazda 

Kft. ügyvezető igazgatóját is keresheti. Kéri a jelenlevő ügyvezetőt, hogy amint az időjárás 

engedi murvázzák le a dűlőutakat. Továbbá elmondja még, hogy a dűlőutak szórására a 

költségvetésben egy nagyobb összeg van elkülönítve, mivel az idei esztendőben új út építésére 
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nem áll rendelkezésre forrás. Elmondja még, hogy a város működését segítő pályázatokkal 

Komárom Város Önkormányzata a későbbiekben is élni szeretne, ilyen pályázatoknak 

köszönhetően a Komáromi Gesztenyés Óvoda, a Komáromi Kistáltos Óvoda és a Szőnyi Színes 

Óvoda teljes energetikai korszerűsítése fog megtörténni, valamint a Komáromi Idősek 

Otthonában több mint 250 millió Ft-os energetikai korszerűsítés fog megvalósulni. Továbbá 

elmondja még, hogy egy nagy beruházás előtt áll a város, amelyben geotermikus energia 

hasznosítása lenne a cél. 

 

Mózes János, Komárom: Megkérdezi, hogy a riasztási tervekhez, hogy lehet hozzáférni? 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a Komárom-Esztergom Vármegyei 

Katasztrófavédelem honlapján. 

 

Mózes János, Komárom: Még egyszer megkérdezi, hogy van-e valamilyen fórum, ahol le van 

írva, hogy mi a teendő, ha megszólal a riasztó? 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a katasztrófavédelmi törvény rendelkezik 

róla, hogy mely gyáraknál szükséges külön rendelkezés. Molnárné dr. Taár Izabella a 

Komáromi Járási Hivatal vezetője a Védelmi Bizottság elnöke veszély esetén azonnal 

tájékoztatást nyújt. Továbbá elmondja még, hogy nem csak Komáromban, hanem a molaji 

városrészben is vannak veszélyes üzemek, ezért is épült ki riasztórendszer hálózat, amely 

veszély esetén működésbe lép. Megadja a szót Vasas Sándornak. 

 

Vasas Sándor, Komárom: Megkérdezi, hogy a komáromi alumínium gyárból hajnali 3-4 óra 

között milyen füst száll fel? Elmondja még, hogy az illata semmihez sem hasonlítható, mandula 

illatú. Kéri, hogy valaki menjen ki a helyszínre és nézze meg. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Rendben megnézik. Megadja a szót Nánási Andrásnak. 

 

Nánási András, Komárom: Elmondja, hogy a Polgármester Úrnak kétszer írt e-mailt, de a 

válasz nem elfogadható számára. 2022-ben 120 000 Ft. volt az éves bérlet a komáromi 

fürdőben, ezzel szemben 2023-ban 234 000 Ft-ra emelkedett, ami több mint 110 %-os emelést 

jelent, viszont a többi belépőnél csak 30%-os emelés történt. Elmondja még, hogy a komáromi 

lakosoknak a 10 és a 30 alkalmas belépőnél egyáltalán nincs kedvezmény. Éveken keresztül 

csak a gyógymedencét használta, sohasem használta az uszodát, most arra kéri az illetékeseket, 

hogy válasszák külön a gyógyfürdőt és az uszodát. Továbbá kéri, hogy csökkentsék a bérlet 

árát, az év első napján egy nyugdíjas nem tud kifizetni 234 000 ezer forintot, a nyugdíjasok 

jövedelme nem emelkedett olyan mértékben, hogy egy 110%-kal megemelt bérletet meg 

tudjanak vásárolni. A városé a fürdő és van lehetősége arra, hogy a problémát megoldja, ha 

akarja. Továbbá elmondja még, hogy Czunyiné dr. Bertalan Judit országgyűlési képviselőnek 

is írt levelet ebben a témában.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a bérlet árát visszaosztva egy napra a fürdő 

belépőjegy ára 641 Ft. Továbbá elmondja, hogy a komáromi gyógyfürdő belépőjegy árát nem 

a Képviselő-testület határozza meg, erről a cég vezetése dönt. A Képviselő-testület arról 

döntött, hogy a gyógyfürdő nem kerül bezárásra a megemelkedett üzemeltetési költségek 

ellenére sem, pedig 450 millió Ft-tal emelkedtek a költségek. A felvetéseket a fürdő 

vezetőségének a kollégák továbbítani fogják. Továbbá elmondja még, hogy Czunyiné dr. 

Bertalan Judit országgyűlési képviselőnek is köszönhető, hogy a komáromi gyógyfürdő 

továbbra is üzemel. 
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Takács Emil, Komárom: Megkérdezi, hogy mennyire lehet a Polgármesteri Hivatal 

támogatását kérni a csendhez és a pihenéshez való alkotmányos jog betartatásához, mert ez 

most nincs biztosítva, ezt a Magyar Köztársaság Alkotmánya, sőt még a FIDESZ alaptörvénye 

is magába foglalja. A másik kérdése az lenne, hogy tavaly szeptemberben igényelt 

gázártámogatást egy többgenerációs családi háznál, de elutasították a kérvényt. Állítólag 

januárban az új törvény szerint nem kell külön bejáratot biztosítani a többgenerációs családi 

házaknál, ahogy eddig a Polgármesteri Hivatal megkövetelte, valaki rájött, hogy nem kell zárt 

ajtó, elég, ha csak külön helyiségek vannak. Erre a két kérdésre szeretne választ kapni. Továbbá 

hozzá szeretne szólni az előbbiekben felvetett vízzel kapcsolatos témához. Sajnos Komárom, 

Koppánymonostor és vonzáskörzete a Szent Pál-szigeti kutakból kapja az ivóvizet. 

Megkérdezi, hogy tervez-e valamit a Polgármesteri Hivatal a kutak vízgyűjtő területének tisztán 

tartására.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja az első kérdésre, amit biztos sokan nem értettek, 

hogy van egy régi polémia a szomszéd kutyatartásával kapcsolatban, aminek a rendezése 

nagyon fontos lenne, a kollégák próbálnak segítséget nyújtani. A Jegyző Asszony és az 

Aljegyző Asszony is hosszas eljárást folytatott le. Elmondja még, hogy Magyarországon 

nagyon fontos a felelőségteljes állattarásnak a kérdése, amelyben a város a Komáromi Rex 

Állatvédő Egyesülettel komoly együttműködést folytat, és van egy komoly civil 

kezdeményezés a Szurkolók az állatokért velük is együttműködik a város. A többgenerációs 

családi házakkal kapcsolatos jogszabály módosítása történt. Ezért változtak a feltételek. 

 

Takács Emil, Komárom: A jegyzőnek minden lehetősége meg lett volna, hogy erre az ügyre 

pontot tegyen, de nem élt vele. A minisztériumban több olyan emberrel beszélt, akik a felelős 

állattartásért tesznek, többek közt van lehetőség a kutyabarát és a nem kutyabarát egymás 

mellett éléséhez. Hozzáteszi kutyabarát, nem a kutyákkal van a probléma, hanem azzal a 

kutyagyárral ami a szomszédjában van.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Egyetért a felvetéssel. 

 

Lázár Éva, Komárom: Kéri, hogy az SK Battery építésekor a lakossági tájékoztatón 

elhangzottakat tegyék megtekinthetővé, hogy azok is megismerhessék, akik nem voltak ott. 

Igen nagy öröm, hogy nem a legveszélyesebb gyár az SK, akkor melyik gyár az, amelyiktől 

még jobban kell félni. Kéri, hogy a félelmek eloszlatása érdekében több információt kapjon a 

lakosság, ne a facebookról kelljen tájékozódni. Több lehetőséget kellene a lakosoknak 

biztosítani. Elmondja még, hogy sarkalatos pont a víznek a kérdése, ez a gyár már itt van, ezen 

már nem lehet változtatni, azt kéri, hogy a biztonsági óvintézkedésekről a lakosság is kapjon 

tájékoztatást, és ha valami történik, például amikor 12 embert kórházba szállítanak, 

tájékoztassák a lakosságot milyen biztonsági óvintézkedések történtek. Kapjon a lakosság 

hiteles tájékoztatást arról, hogy ez egy biztonságos gyár. A vízzel kapcsolatosan megkérdezi, 

hogy hatalmas csövek fekszenek a Tatai úton Tatától Komáromig, elég vastag csövek ezek, mi 

az oka ennek? Kéri, hogy valamilyen fórumon tájékoztassák a lakosságot, hogy mi történik, 

ezeket a csöveket milyen céllal fektetik le környezet rombolást végezve az út széli fákat 

kivágva. Az a mende-monda, hogy a tatai vizet viszi el Komárom, mert Komárom ivóvizét 

felemészti az SK. Továbbiakban elmondja még, hogy nagyon sok fontos kérdése van még, nem 

tudja kap-e rá valamikor is választ. Megkérdezi, hogy miért ivóvizet használnak, miért nem a 

szürke vizet használjál fel tisztításra úgy, mint Németországban. Valószínű, hogy az 

költségesebb, de sokkal fontosabb lenne Magyarország lakossága, mint egy cégnek a költsége, 

aki azért nagyon szép bevételre tesz szert. A gyár környezeti ártalommal jár, ezért nem telepítik 
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a saját országukba. A csövekkel kapcsolatban megkérdezi igaz-e, hogy Komárom vizét már 

elhasználták, ezért a tatai források kartsztvíze jön a városba vagy a lakosságnak, vagy a 

gyárnak. A tatai forrásokkal kapcsolatban elmondja, hogy dr. Pertássy Miklós bányamérnök 

havonta közli az oldalán a mérési eredményeit. A Tükör forrás most is 4 cm-t apadt, amikor 

ilyen nagy mennyiségű csapadék esett, tehát itt valahol hatalmas víz kivétel folyik. A víz 

stratégiai, nemzetbiztonsági kérdés, a legfontosabb a jövőben. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: A veszélyes üzemek biztonsági jelentései és a 

közmeghallgatáson feltett kérdésekre adott válaszok megtalálhatók a város honlapján.  

 

Borosné Horváth Brigitta, Komárom: A gyárakkal kapcsolatos problémák mellett, komoly 

probléma az is, hogy Komáromban nincs közbiztonság. Elmondja még azt, hogy őt meglopták, 

kiadták az adatait, elcitálták a bíróságra. Napi szinten küzdenek a város kereskedői a 

lopásokkal, könyörög a rendőrségnek, hogy legyenek járőrök, de nincsenek.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a komáromi lakosságnak mind a szubjektív, 

mind az objektív közbiztonságérzet rendben van, ezt a statisztikai adatok is alátámasztják.  

 

Ábrahám Gyöngyi, Komárom: Elmondja, hogy a lakosság egészségének érdekében szeretne 

szólni. Évtizedekig itta a komáromi artézi kútnál lévő vizet, de tavaly szeptember óta nem tudja 

inni. Hetekig nem tudta miért van rosszul, amikor rájött, hogy vízivás után van rosszul, ezért 

érdeklődött a Polgármesteri Hivatalban mikor volt utoljára vizsgálva a víz minősége. Fél évente 

van mérés, az akkor elvégzett vizsgálatokkal kapcsolatban, azt a tájékoztatást kapta, hogy 

rendben van minden, csak az ammónia tartalom magasabb egy kicsit. Szeretné kérni, arra 

tekintettel, hogy nagyon sok üzem működik az Ipari Park területén, legyen egy olyan 

rendelkezés, hogy ezeknek a szennyező anyagoknak a jelenlétét is vizsgálják a vízben. Nagyon 

örülne, ha víz újból iható lenne, és legyen elérhető egy tanúsítvány a vízzel kapcsolatban, kéri 

hogy, egy szélesebb sprekutmban történjen meg a víz mérése, figyelembe véve, hogy milyen 

szennyező anyagok kerülnek a levegőbe. Szeretné elmondani, hogy nagyon örül, hogy a 

komáromi fürdő meg tudott maradni, nagyon fontos főleg a betegek és az idősek számára is. A 

mozgás a sport és a víz az éltető erő. Nagyon fontos a víz egészségének megőrzése. Tavalyi 

évben írt egy panaszlevelet a strand igazgatónőjének, amire választ nem kapott, és a mai napig 

nem történnek meg a fürdőben napi takarítások, amelyek egy ilyen szolgáltatásnál 

elengedhetetlenek. A jegyet nem tartja drágának, mindenhol máshol drágább a belépő, viszont 

azt nehezményezi, hogy szombaton és vasárnap nincsen kétórás jegy. Ideális lenne 

visszavezetni, mert az csökkentené a túlzsúfoltságot.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Köszöni a felvetéseket. Sokan használják az artézi kút vizét, 

bár soha nem ajánlották ivóvíznek. Komplex mérést fog végezni a város. 

 

Ábrahám Gyöngyi, Komárom: Komáromban az artézi kút gyógyvíz ivóhely volt, de a 

bányászat miatt tönkrement, már nem gyógyvíz minősítésű, de az emésztési problémákra 

nagyon előnyös.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Szabó 

Zoltánnak. 

 

Szabó Zoltán, Komárom: Elmondja, hogy szerinte nem jó időpontban van a közmeghallgatás. 

Továbbá elmondja még, hogy a komáromi Nokia gyár nem gyártott akkumulátorokat, itt csak 

összeszerelték őket. Szeretné tudni, hogy mi történik az SK gyárban. Kéri, hogy legyen 
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hivatalos oldal, ahol minden információ megtalálható. Nagyon ijesztő látni a tatai út melletti 

hatalmas csöveket, és nem tudni mi folyik ott, amihez ennyi víz kell, miért nem elég a Duna 

vize egy ekkora gyárnak?  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a hozzászólást. Megadja a szót Z. Kárpáti 

Dániel országgyűlési képviselőnek. 

 

Z. Kárpát Dániel, országgyűlési képviselő: Megköszöni a szót. Elmondja, hogy köszöni az 

állampolgárok részéről érkező meghívását. A képviselői tiszteletdíj arról szól, hogy ha 

állampolgári hívás érkezik, akkor ott kötelesség megjeleni. Továbbá elmondja még, hogy 

politikai jellegű kérdés nem lesz, csak olyan kérdés lesz, amire a korábbi bizottsági ülésen 

készült videókban nincsen válasz. Az első kérdése az lenne, hogy a város saját költségvetési 

forrásból végez-e a szennyező anyagokkal kapcsolatos megerősítő méréseket, amelyek 

megnyugtatóan hatnak a polgári felvetésekre, ha végez akkor milyen gyakorisággal, milyen 

típusú méréseket végez, és milyen felületen érhetők el a vizsgálati eredmények. Amennyiben 

nem, akkor tervezi-e a város mérések végzését. Elmondja még, hogy országgyűlési képviselői 

minőségben van jelen a közmeghallgatáson, mert az előző évben három kiemelt gyár kapott a 

magyar adófizetők pénzéből mintegy 138 milliárd Ft. költségvetési támogatást, ez nem 

Komárom város pénze, ez a magyar adófizetők pénze. Ezzel párhuzamosan megkérdezi, hogy 

az elmúlt egy éves időszakban az itt dolgozó vendégmunkások száma hány fő volt, növekedett-

e vagy sem. Összeségében az is egy fontos kérdés, hogy a város lakosságszáma milyen irányba 

mozdult el az elmúlt 1-2 éves időszakban, ezzel párhuzamosan megindokolható-e a 

vízfogyasztás esetleges megnövekedése, vagy más ok áll ennek a hátterében. Elmondja még, 

hogy ezek nem politikai kérdések, hanem kimondottan szakmai kérdések, és ha az 

állampolgároktól hívás érkezik a kérdéseket fel kell tenni Komáromban is, Debrecenben is, akár 

meglévő üzemegység, akár üzem bővítéséről van szó. Elmondja még egyszer, hogy nem egyéni 

politikai céllal van jelen, ebben a barátságtalan reggel 8 órai időpontban, hanem azért, mert ez 

a hivatásának és a Parlamentben letett eskünek a része. Amennyiben lehetséges szeretne a 

kérdésekre most választ kapni, vagy a későbbiekben akár egy szakmai konzultáció formájában, 

a fő cél a helyzet javítása. Nem szeretné, ha egy akkumulátor gyártó nagyhatalmon lenne 

Magyarország, mert a környéken valószínű nem sok beszállító cég találta meg a számítását 

hasonló üzemegység mellett, nem lenne hosszú a lista, még egy autógyárnál is kevesebb 

beszállító lehet. Egyetért abban, hogy ha Nyíregyházán lesz közmeghallgatás ott nem annyira 

érdemes a környezet állapotáról beszélni, mert aki a fóliát gyártja, és szállítja be egy másik 

cégnek, ott ilyen jellegű probléma nem merül fel. Megköszöni a szót, tisztelettel várja a 

válaszokat, megköszöni az állampolgároknak a meghívást, a későbbiekben is eleget tesz 

állampolgári meghívásoknak.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a kérdéseket. Elmondja, hogy a mérési 

eredményekről írásban ad tájékoztatást. A lakosságszám évek óta stagnál, 19 500-20 000 fő 

között mozog. A vendégmunkások száma stagnált, illetve az utóbbi időben csökkenő tendenciát 

mutat. A két gyáregység közel 3000 főnek ad munkát Komárom és környéke lakói számára. 

Továbbá elmondja még, hogy nagyon fontos a működő tőke beáramlása, ez lesz a túlélés záloga 

ebben az időszakban. Komárom városa jelenleg működőképes, nincsen komolyabb probléma a 

város működését illetően.     

 

Mikó Ferenc: Elmondja, hogy gazdasági híradásokban megjelent, hogy a kormány kiemelt 

nemzetgazdagági fontosságúvá nyilvánított Komáromban valamiféle beruházást, amiről a 

lakosság semmit nem tud.   
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dr. Molnár Attila, polgármester: Ismételten tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a rendezési terv, 

amit tavaly októberben egyhangúlag fogadott el a Képviselő-testület, az arra ad lehetőséget, 

hogy az Újszállási út másik felén 46 hektárral lehetne bővíteni az Ipari Park területét. A 

megfelelő tárgyalásoknak előfeltétele, hogy kiemelt beruházási területté legyen nyilvánítva a 

terület, ez megtörtént, már csak a befektetők jelentkezését várja a város. 

 

Mikó Ferenc: Megkérdezi, hogy akkor nincs befektető? 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy jelenleg nincs. Megadja a szót Csárdi Antal 

országgyűlési képviselőnek.  

 

Csárdi Antal országgyűlési képviselő: Megköszöni a szót. Az egyik kérdése az lenne, hogy 

az Ipari Parkban működő különböző egységek együttes hatását mérték-e, készítettek-e olyan 

környezettanulmányt az összes itt működő ipari létesítményre vonatkozóan, ami együttesen 

méri ezeknek a cégeknek a hatását. A másik kérdése az lenne, hogy az elmúlt három évben, 

amióta a városban akkumulátor gyár létesült hány ivóvízminőség vizsgálatot végeztetett a 

város, ezeknek a vizsgálatoknak mi volt az eredménye, illetve végeznek-e folyamatosan 

ellenőrző vizsgálatokat az ivóvíz minőségének változásával kapcsolatban. Megköszöni a szót.   

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy a kérdéseiben felvetettekkel kapcsolatban 

írásban ad tájékoztatást az Önkormányzat.  

 

Szabó Krisztián, Autoneum Magyarország Kft. dolgozója: Megkérdezi, hogy a 

Polgármester Úrnak vagy a Képviselő-testületnek van-e ráhatása a buszközlekedésre. 

Elmondja, hogy január 28-án megváltozik a busz menetrend. A probléma az lenne, hogy a 7.56-

os busz megszűnt, ami azért gond, mert Győr irányából a vonat 7.47 perckor, Budapest felől 

pedig 7.51 perckor érkezik be a vonat, és eddig a 7.56-os busszal minden dolgozó kijutott az 

Ipari Parkba, hétfőtől a munkába járás nagyon megnehezül.  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Megköszöni a felvetést. Elmondja, hogy Volánbusz Zrt., az 

Önkormányzattal közösen végzett egy utasszámlálást október hónapban, és az alapján tett 

javaslatot az Önkormányzat járatcsökkentésre. Komárom városa 140 millió Ft. veszteségtérítést 

fizet a Volánbusz Zrt.-nek, ezért volt szükség erre a járatszám csökkentésre, de érkezett több 

észrevétel is a járatokkal kapcsolatban, ezért a város vissza fogja állítani azokat a járatokat, 

amire igény mutatkozik.  

 

Sós Erzsébet, Komárom: Megkérdezi igaz-e, hogy az Ipari Parkba egy hulladéklerakó gyár 

érkezik?  

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy nincs tudomása róla. 

 

Sós Erzsébet, Komárom: Megkérdezi még, hogy az idei évben lesz-e Komáromi Napok? 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Elmondja, hogy lesz. Az elmúlt három évben a covid 

járvány miatt a város nem tudta megrendezni, de ebben az évben újra lesz Komáromi Napok. 

Megkezdődtek az előkészületei az Észak-Komárommal közösem megrendezésre kerülő 

eseménynek, április 26-tól május 1-ig. egy nagyon nagyszabású rendezvénysorozat elé néz 

Észak és Dél-Komárom. 
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Szanyi Gábor, oroszlányi önkormányzati képviselő: Elmondja, hogy Oroszlányban egy 

közmeghallgatás 3-4 órán keresztül tart, és részletesebb válaszokat várt volna a feltett 

kérdésekre. 

 

dr. Molnár Attila, polgármester: Összefoglaló tájékoztatást ad a költségvetés összeállításával 

kapcsolatban. Elmondja, hogy egy nagyon komoly munka előzte meg a költségvetés 

összeállítását, több mint 20 helyszínen került sor egyeztetésre az intézményvezetőkkel és a 

városban működő civil szervezetek vezetőivel. Megköszöni az észrevételeket és javaslatokat. 

Megkérdezi van-e további kérdése, észrevétele, javaslata a megjelenteknek? Megállapítja, hogy 

nincs. 

  

dr. Molnár Attila, polgármester 9 óra 20 perckor lezárja a közmeghallgatást.  

 

 

 

 

k. m f. 

 

 dr. Baksa-Ströcker Renáta dr. Molnár Attila 

 jegyző polgármester 


